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Krátce z obsahu

S nasazením života dobrovolný hasič  -  důchodce úspěšně zasahuje

V pondělí, dne 5. února 2007, mohly 
být Koryčany výrazně zviditelněny v černé 
kronice České republiky. Událost se seběhla 
v ulici Nad zahradami v domě a před do-

mem č. 790 paní Věry Popelkové, kde je na 
bytě důchodkyně paní Božena Bláhová. 

 V poledních hodinách tohoto dne při-
běhla náhle paní Věra Popelková za panem 
Janem Novákem, sousedem bydlícím přes 
ulici. Rychle mu sdělila, že jí v místnosti, kte-
rou má pronajatu u ní v domě důchodkyně 
paní Božena Bláhová, chytla 10 kg popan-
butanová láhev a požádala ho, jako starého 
hasiče, o pomoc. Řekla mu současně, že před 
tím již volala hasiče. Pan Jan Novák ihned za-
reagoval, rychle přešel do sousedčina domu, 
do prvního patra, kde v dané místnosti, 10 
kg propan – butanová láhev zásobovala pali-
vem plynová kamna používaná na přitápění. 
Při příchodu pana Nováka z ventilu láhve 
šlehal asi metrový plamen. Starý hasič neza-
váhal, otevřel okno, vzal hořící propan-buta-
novou láhev do hadry a vyhodil ji  oknem na 
trávník před domem.

Hasiči přijeli asi za 10 minut. Po příjez-
du již jednotka Sboru dobrovolných hasičů 
Města Koryčany požár propan - butanové 
láhve profesionálním způsobem zlikvidova-
la.

Vzhledem k tomu, že výbuch 10 kg pro-
pan – butanové láhve je schopen rozhodit 
rodinný dům a tento výbuch v uzavřené 
místnosti domu paní Popelkové skutečně 
hrozil, zachránil svým činem pan Novák ne-
jen dům, ale i život případných kolem jdou-
cích chodců. 

Pan Jan Novák při zásahu nemohl vědět, 
zda hořící propan - butanová láhev nevy-
buchne, zásah provedl s ohrožením vlastní-
ho života. Za své hrdinství si zaslouží mini-
málně úctu a poděkování.

 Ing. Miroslav Máčel
 starosta

Zápis do první třídy. Fotografi e k článku na str. 7
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STUDNY A VRTY URČENÉ JAKO ZDROJ PRO INDIVIDUÁLNÍ 
ZÁSOBOVÁNÍ DOMÁCNOSTÍ PITNOU VODOU A ZÁNIK 

POVOLENÍ K ODBĚRU PODZEMNÍCH VOD
V dané záležitosti může nastat několik 

případů: 
1) Studna (vrt) byla vybudována před 

1.1.1955
Jako doklad o stáří studny může být 

předloženo: 
• vodoprávní povolení 
• znalecký posudek zpracovaný

 např. pro převod nemovitosti, pro-
 dej, dědické řízení apod. 

• svědecká výpověď 
• jiný doklad prokazující stá-

 ří studny 
Studna (vrt) musí sloužit jako 

zdroj pro individuální zásobování 
domácnosti pitnou vodou – tuto 
skutečnost lze doložit účelem od-
běru vody uvedeným ve vodopráv-
ním povolení nebo prohlášením 
oprávněného (vlastníka vodního 
zdroje).

Odběr podzemní vody ze stud-
ny vybudované před 1.1.1955 se 
považuje za povolený, nehledě na 
to, že v listinné podobě žádné roz-
hodnutí vydáno být nemuselo. Po-
kud zároveň odběr podzemní vody 
slouží, podle prohlášení odběrate-
le, k individuálnímu zásobování 
domácnosti pitnou vodou (tzn. 
např. k vaření, splachování WC, 
zalévání zahrady, mytí vozidla, 
napájení zvířat apod.), považuje 
se odběr za povolený i po 1.1.2008 
a o žádné nové povolení není třeba 
žádat. Není podstatné, zda se jedná 
o zásobování domácnosti v místě 
trvalého bydlení nebo jinde, např. v místě 
rekreační chaty či chalupy.

Vlastník takovéto studny (vrtu), který 
bude požadovat vydání „osvědčení“ vodo-
právního úřadu o povolené studni (vrtu) 
a povoleném odběru podzemní vody 
z tohoto vodního zdroje předloží vodo-
právnímu úřadu žádost o vydání osvěd-
čení, včetně dokladu o stáří studny a pro-
hlášení o tom, že odběr podzemní vody 
z uvedeného zdroje slouží pro individuál-
ní zásobování domácnosti pitnou vodou 
(čestné prohlášení). 

2) Studna (vrt) byla vybudována 
resp. povolena v období od 1.1.1955 
do 31.12.2001 

a) Vlastník studny má k dispozici sta-
vební povolení (kolaudační rozhodnutí) 
pro stavbu studny a vodoprávní povolení 
k odběru podzemních vod 

Studna (vrt) musí sloužit jako zdroj 
pro individuální zásobování domácnosti 
pitnou vodou – tuto skutečnost lze do-
ložit účelem odběru vody uvedeným ve 
vodoprávním povolení nebo prohlášením 
oprávněného (vlastníka vodního zdroje). 

Jsou-li k dispozici výše uvedené dokla-
dy má se dle vodního zákona za to, že stav-
ba studny (vrtu) je řádně povolena, včetně 
odběru podzemní vody z tohoto zdroje 
i nadále t.j. i po 1.1.2008. 

Vlastník takovéto studny (vrtu), který 
bude požadovat vydání „osvědčení“ vodo-
právního úřadu o povolené studni (vrtu) 
a povoleném odběru podzemní vody z to-
hoto vodního zdroje předloží vodopráv-
nímu úřadu žádost o vydání osvědčení, 
včetně vodoprávního povolení a popř. 
prohlášení o tom, že odběr podzemní vody 
z uvedeného zdroje slouží pro individuální 
zásobování domácnosti pitnou vodou. 

b) Vlastník studny má k dispozici sta-
vební povolení (kolaudační rozhodnutí) 
pro stavbu studny, ale nemá vodoprávní 
povolení k odběru podzemních vod 

Je třeba požádat o povolení odběru 
podzemních vod – a to ve všech případech, 
tedy i v případě, že se jedná o individuál-
ní zásobování domácností pitnou vodou. 
Vzor žádosti včetně příloh bude k dispozi-
ci na každém obecním úřadě a na odboru 

životního prostředí MěÚ Koryčany. 
c) Vlastník studny nemá k dispozici 

stavební povolení (kolaudační rozhodnutí) 
pro stavbu studny, a nemá ani vodoprávní 
povolení k odběru podzemních vod 

Pro uvedení tohoto stavu do souladu 
s platnými právními předpisy je nutné 
předložit vodoprávnímu úřadu následující 
doklady: 

Pro legalizaci stavby
• zjednodušená dokumentace „pas-

port stavby“ skutečného provedení 
stavby studny (vrtu); dokumentace 
bude obsahovat textovou a výkreso-
vou část, včetně situace (katastrální 
mapa) 

• vodoprávní úřad předlo-
žený „pasport stavby“ ověří, přičemž 
ověřený „pasport stavby“ nahrazuje 
kolaudační souhlas (dříve kolaudační 
rozhodnutí) 

Pro legalizaci odběru podzemní 
vody

• žádost o povolení k od-
běru podzemních vod pro potřeby 
jednotlivých občanů (domácností), 
včetně nutných příloh; v některých 
případech bude nutné i vyjádření 
osoby s odbornou způsobilostí t.j. 
hydrogeologa k požadovanému od-
běru podzemní vody, které bude ob-
sahovat: 

• zhodnocení původu vody 
• možnost a rozsah ovliv-

  nění okolních zdrojů
  podzemních vod 

• návrh minimální hladiny 
podzemních vod, pokud odběr podzemní 
vody může mít za následek podstatné sní-
žení hladiny podzemních vod popř. 

• prohlášení oprávněného (vlastníka 
vodního zdroje), že odběr podzemní vody 
bude sloužit jako zdroj pro individuální 
zásobování domácnosti pitnou vodou 

3) Studna (vrt) byla vybudována resp. 
povolena po datu 31.12.2001 

V takovém případě je studna (vrt), 
včetně odběru podzemní vody z tohoto 
zdroje povolena v rozsahu vydaného vo-
doprávního a stavebního povolení a toto 
povolení k 1.1. 2008 nezaniká.

Další informace: MěÚ Koryčany, od-
bor životního prostředí, tel. 573 377 111
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Společenská kronika

Životní jubilea 
Leden ’07     
90 let    Jurčičková Marie, Koryčany 
80 let    Zálešáková Marie, Koryčany 
75 let    Formánková Blahoslava, Koryčany 
 Chválová Božena, Koryčany 
 Soldán Zdeněk, Jestřabice 
 Říhová Alena, Blišice 
Únor ‘07      
85 let     Stupňánková Marie, Koryčany 
80 let     Vaňková  Marie, Koryčany 
75 let     Cahová Zdenka, Koryčany                  
Březen ’07   
80 let    Orel Josef, Blišice 
75 let     Bartošík Jan, Koryčany 
 Josefíková Naděžda, Blišice 
 Stratilová Drahomíra, Blišice 
 Šišáková Marie, Koryčany 
70 let     Gabriel Jan, Blišice
 Malantík Josef, Koryčany 

Úmrtí

                              
Leden ’07
Axmanová Tereza, Lískovec 
Kalincová Tereza, Koryčany 

Únor ’07                   
Kopecká Eliška, Blišice 
Poppová  Karolína, Jestřabice   
Procházková Markéta, Koryčany 

Březen ’07                
Gorošák Filip, Koryčany 

Narození

Listopad ’06           
Bzúra Štěpán, 1916, Lískovec 

Prosinec ’06            
Kaláčová Ludmila, 1919,  Koryčany 
Soldán Jan, 1919, Lískovec                            

Leden ’07               
Žalčíková Božena, 1921, Blišice
Hudec František, 1925, Koryčany 

Únor ‘07
Loučková Otilie, 1926, Koryčany 
Hanáková Marie, 1930,Koryčany 
Hanák Bedřich, 1920,Koryčany 

Březen ’07              
Vašinová Beatrice, 1911, Koryčany 

Sňatek
Listopad ’06          
Jiří Povolný - Halina Horkavčuková 

Prosinec ’06           
Marek Brumlík – Jana Švecová 

Březen   ’07            
Miroslav Pavlovec – Dana Stieglerová 

Zápis ze 2. řádného zasedání  Zastupitelstva  Města  Koryčany,
konaného dne  22.  2. 2007 v Koryčanech

2. řádné zasedání Zastupitelstva Města 
Koryčany  konané ve velké zasedací míst-
nosti na MěÚ Koryčany  zahájil  starosta 
Ing. Miroslav Máčel v 18.00 hodin. Zasedá-
ní se zúčastnilo 14 zastupitelů. 1 zastupitel se 
omluvil. Ověřovateli zápisu byli jmenováni 
zastupitelé Zdenek Šmela a Josef Ketler. 
Návrhová komise byla schválena ve  složení  
zastupitelů pan ing. Jaroslav Kočí, Miroslav 
Horáček a Mgr. Drahomíra Čížková. Prů-
běh zasedání zapsal  ing. Petr Celý.
Program:
  1. Zahájení
  2. Doplnění a schválení programu
  3. Zpráva o činnosti Rady města Koryčany
  4. Schválení programu „Partnerství“ mezi
 Policií ČR a městem  
  5. Zpráva o čerpání rozpočtu Města Ko-
 ryčany k 31. 12. 2006, schválení roz-
 počtových změn

  6. Opatření na snížení nákladů na likvi-
 daci odpadů
  7. Schválení vyhlášky č. 1/2007
  8. Schválení rozpočtu města Koryčany na
 rok 2007  
  9. Schválení investičních akcí města a VPP
 pro rok 2007
10. Schválení půjček z Fondu rozvoje byd-
 lení Města Koryčany
11. Schválení členů místních výborů 
12. Převody majetku města 
13. Schválení organizačního zabezpečení
 následujícího zasedání zastupitelstva
14. Schválení změny názvu Domova dů-
 chodců Koryčany
15. Interpelace zastupitelů
16. Diskuse 
17. Návrh usnesení
18. Závěr

add 1. Zahájení - add 2. Doplnění 

a schválení programu
Starosta přivítal všechny přítomné. 

Z občanů města se zasedání zastupitelstva  
zúčastnilo 12 občanů. Dále vyzval zastupi-
tele, aby  se vyjádřili k navrženému progra-
mu jednání. Navržený program byl doplněn 
o bod: 14. Takto doplněný program byl 
schválen 14-ti hlasy přítomných zastupitelů.

add 3. Zpráva o činnosti Rady Města 
Koryčany

Tajemník úřadu Ing. Petr Celý před-
ložil zprávu o činnosti rady od poslední-
ho zasedání zastupitelstva. Zastupitelstvo 
vzalo zprávu na vědomí. Zpráva je přilože-
na   k zápisu a je jeho součástí.

add 4. Schválení programu „Partner-
ství“ mezi Policií ČR a městem  

Program „Partnerství“ je zaměřen na 
řešení problémů v rizikových lokalitách 
měst a obcí, které na základě průběžné i ak-
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tuální analýzy bezpečnostní situace, vybírá 
a doporučuje Policie ČR. Příjemcem státní 
dotace a realizátorem programu Partnerství 
je obec. Cílem programu je zvyšovat pocit 
bezpečí občanů, reagovat na negativní vý-
voj trestné činnosti a specifi cké problémy 
v konkrétních lokalitách a tím snižovat 
míru a závažnost trestné činnosti, předchá-
zet páchání trestné činnosti a omezovat pří-
ležitosti k páchání trestné činnosti. 

Prvním krokem pro zpracování pro-
gramu prevence kriminality je rozhodnutí 
obce o záměru realizovat preventivní akti-
vity v rámci programu Partnerství.     

Zastupitelstvo  Města Koryčany schvá-
lilo 14- ti hlasy přítomných zastupitelů  
program „Partnerství“ mezi Policií ČR  
a městem Koryčany.     

Dalším krokem je konstituování pra-
covní skupiny odborníků. Úkolem skupiny 
bude analyzovat situaci v obci, zpracovat 
návrh programu a předložit ho ke schvále-
ní v zastupitelstvu města. 

Zastupitelstvo  Města Koryčany schva-
luje 14- ti hlasy přítomných zastupitelů 
složení pracovní skupiny odborníků pro 
tento projekt. 

add 5. Zpráva o čerpání rozpočtu 
Města Koryčany k 31. 12. 2006, schválení 
rozpočtových změn

Rozpočet Města Koryčany byl projed-
nán a schválen na zasedání Zastupitelstva 
Města Koryčany dne 24. února 2006. Roz-
počet  pro rok 2006 byl původně sestaven 
na částku 57.520.500,-Kč. Po všech úpra-
vách rozpočet činil 58.857.800,-Kč. Pří-
jmy rozpočtu byly plněny na částku 
56.057.083,61-Kč což představuje 95% 
a výdaje jsou čerpány na částku 57.878.204,91 
Kč, tj. 98%. Celková zadluženost obce čini-
la k 31. 12. 2006 ve výši 17.453.047,77,- Kč. 
Zpráva  o hospodaření Města Koryčany 
k 31. 12. 2006, včetně  návrhu rozpočtových 
změn byla členům zastupitelstva předlože-
na v materiálech pro jednání zastupitel-
stva. Zpráva je přiložena k tomuto zápisu 
a je jeho nedílnou součástí.             

Hlasování:
1.Zastupitelstvo  Města Koryčany vza-

lo na vědomí  zprávu o hospodaření Města 
Koryčany za rok 2006 

2.Zastupitelstvo Města Koryčany schva-
luje  14-ti hlasy přítomných zastupitelů 
přesuny v rozpočtu za rok 2006 na úrovni 
skutečných příjmů a čerpání skutečných 
výdajů rozpočtu  dle přiloženého přehledu 
hospodaření k 31. 12. 2006. 

add 6. Opatření na snížení nákladů 
na likvidaci odpadů

Zastupitelé obdrželi v materiálech pro 
jednání zastupitelstva písemný návrh na-
zvaný „Proč je potřebné uskutečnit opatře-
ní na snížení nákladů na likvidaci odpadů 

ve městě Koryčany. Důvodem je zjištění, že 
v našem městě jsou náklady na likvidaci 
odpadů jedny z největších v širokém oko-
lí. Naše náklady odpovídají městu s 8tisíci 
obyvatel. Například město Morkovice jsou 
srovnatelné s naším městem co do počtu 
obyvatel, ale náklady na likvidaci odpadů 
mají ve výši jedné třetiny jako Koryčany, 
je nutné také podotknout, že nemají sběr-
ný dvůr. V případě našeho města se jedná 
o naprosto neproduktivní náklady vynaložené 
na likvidaci KO. Proto rada navrhla předložit 
do zastupitelstva k projednání a  ke schválení 
varianty opatření jak tyto náklady snížit. 

Zastupitelstvo Města Koryčany bere na 
vědomí předložený návrh opatření a  schva-
luje 14- ti hlasy přítomných zastupitelů  va-
riantu opatření: B, která spočívá v tomto 
opatření: 

Vyvážet popelnice i nadále 1x za týden, 
známky budou vydávány pouze na 1 RD 
do 4 osob, u bytových jednotek pouze počet 
známek odpovídající ¼ bydlících v dané by-
tové jednotce. Na každou další požadovanou 
známku nad výše uvedený počet bude žadate-
lem uhrazen plný náklad v hodnotě 921,-Kč.   

add 7. Schválení vyhlášky  č. 1/2007
Zastupitelstvo  Města Koryčany schva-

luje 14- ti hlasy přítomných zastupitelů vy-
hlášku města Koryčany č. 1/2007, kterou 
se mění obecně závazná vyhláška města 
Koryčany č. 5/2001 o místním poplatku 
za provoz systému shromažďování, sběru, 
přepravy, třídění využívání a odstraňování 
komunálního odpadu a vdává se příloha č. 
1 k této obecně závazné vyhlášce.     

add 8. Schválení rozpočtu města Ko-
ryčany na rok 2007  

Návrh rozpočtu města Koryčany na 
rok 2007 byl podrobně projednán na jed-
nání Rady Města Koryčany za přítomnosti 
členů fi nanční komise. Byl zaslán zastu-
pitelům v předstihu tak, aby se k němu 
mohli vyjádřit, popřípadě navrhnout změ-
ny. S návrhem rozpočtu se měli možnost 
seznámit i občané města. Byl zveřejněn  
na úřední desce a internetových stánkách 
města  po dobu, tak jak tomu ukládá zá-
kon o obcích. Návrh rozpočtu, včetně jeho 
úprav  je  nedílnou součástí tohoto zápisu.             

Pro rok 2007 byl sestaven vyrovnaný 
rozpočet, na straně příjmů činí 66.632.200,-
Kč, na straně  výdajů činí 66.632.200,-Kč. 

Hlasování:     
Zastupitelstvo  Města Koryčany schva-

luje 14- ti hlasy přítomných zastupitelů  
rozpočet Města Koryčany pro rok 2007.

Zastupitelstvo Města Koryčany sou-
hlasí  s přijetím investičního úvěru  ve výši 
5.000.000,-Kč od Volksbank CZ, a. s. na 
fi nancování kanalizace stoka B,CI, CII + 
rekonstrukce ČOV a dalších investic podle 
rozpočtu města na rok 2007 a 2008.

add 9. Schválení investičních akcí 
města a  VPP pro rok 2007

Starosta Ing. Miroslav Máčel předlo-
žil  členům Zastupitelstva Města Koryčany 
návrh investičních  a veřejně prospěšných 
prací na rok 2007 a  o zařazení   uvedených  
akcí bylo hlasováno.

Návrh plánu investičních akcí města 
na rok 2007

Rada Města Koryčany doporučila k pro-
jednání a ke schválení v zastupitelstvu tento 
návrh plánu VPP města pro rok 2007
1.) Projektová dokumentace na akci
 „Chodníky - Lískovec + Nádražní ul.“
2.) Projektová dokumentace na akci 
 „Sedlová střecha smuteční síně“
3.) Projektová dokumentace na akci
 „Sportovní areál, Sokolské hřiště“
4.) Vypracování studie na kanalizaci v Je-
 střabicích 
5.) Vybudování Kanalizačního sběrače
  stoka B,CI, CII + rekonstrukce ČOV
6.)   Vybudování chodníku v Lískovci
7.)   Rekonstrukce Náměstí – první etapa
8.)  Dokončení inž. sítí prodloužení ulice
 Pivodova
9.)  Stavba opěrné zídky vedle bytového
 domu o 12.b.j. čp. 268 v ul. Masaryko-
 va
10.) Budování sběrného dvoru odpadů
 – první etapa
11.) Terénní úpravy v ul. Potoky a Příční -
 výkup domů Potoky, Příční 
12.) Měřič rychlosti Jestřábice, Koryčany

Hlasování:
Zastupitelstvo Města Koryčany schvá-

lilo 14- ti hlasy přítomných zastupitelů ná-
vrh investičních akcí na rok 2007.

Návrh plánu VPP města na rok 2007
Rada Města Koryčany doporučila k 

projednání a ke schválení tento návrh plá-
nu VPP města pro rok 2007. 

Jedná se o tyto VPP města: 
1.)  Dokončení interiéru malé zas. míst-
 nosti a rekonstrukce kuchyňky MěÚ
2.)  Výměna okna místnosti aktivu Blišice
3.)  Oprava vstupní fasády budovy MěÚ
 č.p.401
4.)  Úprava terénu a stavba spojovacího
 chodníku a schodiště domova pro se-
 niory a vily
5.)  Oprava chodníků
6.)  Oprava terénu sběrného dvora odpa-
 dů a ,,Sokolského hřiště´´
7.)  Běžné oprava a údržba veřejného pro-
 stranství a veřejné zeleně

Hlasování:
Zastupitelstvo Města Koryčany schvá-

lilo 14- ti hlasy  přítomných zastupitelů 
návrh VPP na rok 2007.

add 10. Schválení půjček z Fondu 
rozvoje bydlení Města Koryčany pro rok 
2007
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Rada Města Koryčany vyhodnotila 7 
žádosti o poskytnutí půjčky na zvelebení 
obytných budov a staveb na území města dle 
vyhlášky Města Koryčany vlastníků byto-
vých a rodinných domů a bytů z Fondu roz-
voje bydlení města Koryčany pro rok 2007. 
Z toho fondu bude uvolněna částka ve výši 
400.000,-Kč. Výsledek výběrového řízení je 
přiložen v materiálech pro jednání zastupi-
telstva a je také přílohou tohoto zápisu. 

Hlasování:
Zastupitelstvo Města Koryčany schvá-

lilo 14-ti hlasy přítomných zastupitelů 
výsledek výběrového řízení na poskytnutí 
půjček z „Fondu rozvoje bydlení města pro 
rok 2007. 

add 11. Schválení členů osadních vý-
borů pro volební období 2006-2010 

Rada města Koryčany doporučila k pro-
jednání a ke schválení v zastupitelstvu níže 
uvedený návrh členů osadních výborů:
Osadní výbor Jestřabice: 
Bedřich Štafa  předseda
Zdeněk Popp          člen
Josef Průša  člen
Ludmila Matulová člen  
Jarmila Perglová       člen
Marie Pluhařová člen
Milan Průša  člen
Osadní výbor Blišice:
Josef Šebeček     předseda
Cyril Měchura  člen
Zdeněk Šmela    člen
Marek Berka  člen
Rostislav Škrabal        člen
Osadní výbor Lískovec
Ing. Miroslav Budík    předseda
Zdeňka Braunerová       člen
Květa Orlová    člen
Stanislav Binek         člen
Ludmila Kavačová             člen
Zdeněk Škrabal   člen
Josef Budík   člen
Eliška Findová   člen
Milan Vysloužil   člen
Osadní výbor v rekreační oblasti Zdravá 
voda
Karel Kostiha   člen
Jiří Háza   člen
Miloš Růžička   člen
Jaroslav Selucký   člen
Zdenek Šustek   člen
Hlasování:
Zastupitelstvo Města Koryčany  schválilo  
14- ti hlasy přítomných zastupitelů výše 
uvedený návrh členů osadních výborů

add 12. Převody majetku města 
1. Převod nemovitostí na Město Kory-

čany.
Rada města Koryčany doporučila k 

projednání a ke schválení v Zastupitelstvu 
města Koryčany tento návrh na převod ne-
movitostí v ul. Potoky na Město Koryčany:

1. Zastupitelstvo města Koryčany 
schvaluje 14-ti hlasy přítomných zastupi-
telů bezúplatný převod (darování) RD čp. 
415 na parcele 467 a parcely p. č. 467 zast. 
plocha a nádvoří o výměře 92 m2 v k. ú. 
Koryčany z vlastnictví Města Kroměříž na 
město Koryčany.  

2. Zastupitelstvo města Koryčany 
schvaluje  14-ti hlasy přítomných zastupi-
telů bezúplatný převod (darování) RD čp. 
224 na parcele 466 a parcely p. č. 466 zast. 
plocha a nádvoří o výměře 34 m2 v k. ú. 
Koryčany z vlastnictví Vlasty Cupákové na 
Město Koryčany. 

3. Zastupitelstvo města Koryčany 
schvaluje 14-ti hlasy přítomných zastupi-
telů bezúplatný převod (darovaní) RD čp. 
416 na parcele 464 a parcely p. č. 464 zast. 
plocha a nádvoří o výměře 35 m2 v k. ú. 
Koryčany z vlastnictví Marie Labudové  na 
Město Koryčany. 

4. Zastupitelstvo města Koryčany 
schvaluje  14-ti hlasy přítomných zastu-
pitelů výkup pozemku p. č. 465 zastavěná 
plocha a nádvoří o výměře 37 m2. k. ú. Ko-
ryčany od pana Zdeňka Sekaniny na Měs-
to Koryčany za cenu znaleckého posudku.  

Rada města Koryčany doporučila k 
projednání a ke schválení v Zastupitel-
stvu města Koryčany tento návrh  výkupu 
a směnu pozemků v ul. Močílky. Jedná se 
o řešení přístupové cesty z ul. Močílky do 
lokality Čížová, a to takto:  

1. Zastupitelstvo města Koryčany 
schvaluje  8 hlasy přítomných zastupitelů, 
4 zastupitelé proti, 2 se zdrželi hlasování,  
výkup pozemků v lokalitě Močílky p. č. 
2294/109 orná půda ve výměře 861 m2, 
p. č. 2230/47 ostatní plocha o výměře 65 
m2 a p. č.  2217/24 orná půda o výměře 
18 m2 vše v k. ú. Koryčany do vlastnictví 
města Koryčany, za cenu sjednanou ve výši  
20.000,-Kč.

2. Zastupitelstvo města Koryčany 
schvaluje  8 hlasy přítomných zastupitelů, 4 
zastupitelé proti, 2 se zdrželi hlasování, smě-
nu části pozemku p. č. 2294/109 orná půda  
o výměře 73 m2, dle geometrického plánu 
nové číslo 2294/145 (po výkupu pozemků 
od paní Květy Orlové) za část pozemků p. 
č. 2294/138 orná půda o výměře 11 m2, dle 
geometrického plánu nové číslo 2294/144 
a část p. č. 2294/124 orná půda o výměře 17, 
dle geometrického plánu nové číslo 2294/145 
ve vlastnictví manželů Crhounkových. 

add 13. Schválení organizačního za-
bezpečení následujícího zasedání zastu-
pitelstva

Starosta seznámil zastupitele s organi-
začním zabezpečením následujícího zase-
dání zastupitelstva, jehož  návrh obdrželi 
všichni zastupitelé v materiálech k jednání 
v zastupitelstvu.

Hlasování:
Zastupitelstvo Města Koryčany schva-

luje  14-ti hlasy přítomných zastupitelů or-
ganizační zabezpečení následujícího  zase-
dání zastupitelstva v Koryčanech, které se 
bude konat dne 24. 5. 2007  v 19 hodin. 

add 14. Schválení změny názvu Do-
mova důchodců Koryčany

Zastupitelstvo  Města Koryčany schva-
luje 14-ti hlasy přítomných zastupitelů 
změnu názvu příspěvkové organizace měs-
ta Koryčany Domov důchodců Koryčany 
na  název Domov pro seniory Koryčany. 

add 15. Interpelace zastupitelů
Starosta otevřel interpelace  členů za-

stupitelstva.
V interpelaci členů  zastupitelstva vy-

stoupilo 6 zastupitelů.Zajímali se o kont-
rolu uskladněného dřeva, písku vraků aut 
na území města  před svými nemovitost-
mi. Poslanci navrhují s občany uzavřít 
smlouvy, že se  budou o parcely v průběhu 
vegetace starat. Rovněž je potřeba poděko-
vat Ing. Bartákové, že se ke kontrole OŽP 
odhodlala. Dále členy zastupitelstva tíží 
vysoká nezaměstnanost na Koryčansku 
a tím i skutečnost, že mladí lidé odcházejí 
za prací i bydlením do sousedních okresů. 
Na střet zájmu upozornil pan Horáček jde 
o zákon 159/2006 Sb. Na dotaz odpovědě-
la JUDr. Harvilíková, že zákon se neporu-
šuje. Na dotaz odpověděla jmenovanému 
i písemně. Dále členka zastupitelstva Mgr.
Čížková upozornila na špatný stav skupi-
ny lip u hřbitova čímž, vyzvala odbor ŽP 
,aby zajistil jejich ošetření. Zastupitel Ketler 
upozornil na problém výjezdu hasičských 
aut v Kyjovské ulici před novou hasičskou 
zbrojnicí. Rovněž žádá vybavit jednotku 
JPO ll. SDH Koryčany ochrannými pomůc-
kami a materiálem používaným při výjezdu 
k požáru. Tato skutečnost bude řešena při 
úpravě rozpočtu na rok 2007 nebo 2008. 
Zastupitel Huška upozornil, že dospělí hrá-
či kopané za vstup do nové tělocvičny platí 
vstupné.

add 16. Diskuse 
Starosta otevřel diskusi, ve které odpo-

vídal na dotazy členů zastupitelstva a pří-
tomných občanů.

V diskusi vystoupilo 8 občanů. Tři ob-
čané kritizovali nízký příspěvek města na 
kopanou v Koryčanech. Město dává v rámci 
svých fi nančních možností 100.000 Kč na 
rozvoj kopané.Dva místní podnikatelé hod-
notili, že město k ním má špatný vztah a ne-
dává jim možnost získat práci jejich fi rmám 
na Koryčansku. Z tohoto důvodu nebudou 
podporovat kopanou v Koryčanech. Rovněž 
trenér dospělých Ing. Marek zastává názor,-
že město by mělo dát na rozvoj kopané 1% 
z rozpočtu města. Je rovněž důležité mladé 
zájemce o kopanou od sportu neodradit. 
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Popis  okresního hejtmanství Kyjovského – ves Blišice, ves Jestřabice, 
ves Leskovec  (dnes Lískovec) -  rok 1910

Pro školy okresu sepsali: Josef Klvaňa, 
c.k. ředitel gymnasia Fr. Fintajsl, c.k. skut. 
gymn. učitel

Na vysvětlenou je třeba těchto pozná-
mek: 

1. Vzdálenosti osad od Kyjova jsou 
měřeny od náměstí kyjovského přímo do 
přibližného středu příslušné osady.

2. Počet obyvatelů a domů udán všude 
podle výsledků sčítání lidu r. 1900.

3. Počet domácích zvířat přejat z úřed-
ních výkazů za r. 1909.

1. Kyjovský soudní okres
1. BLIŠICE (ves) rozkládající se na 

návrší severně od Koryčan a od okresního 
města jsou vzdáleny téměř 13 km směrem 
severovýchodním. Žije tam v domech 529 
obyvatelů. Všichni jsou Čechové a katolíci, 
mluví po slovácku a nosí kroj poloměstský. 
Kostel, faru, školu, poštovní úřad, obvod-
ního lékaře, četnictvo i kontribuční fond 
mají v Koryčanech, nejbližší nádraží v Ne-
moticích a Brankovicích. Severně od ves-
nice je panský dvorec, mnohem výše polo-
žený a z daleka viditelný. Lid zaměstnává se 
většinou zemědělstvím a chovem dobytka 
– v osadě jest asi 28 koní, 103 kusy skotu, 
50 vepřů a 75 koz – ale mnozí pracují také 
v koryčanských průmyslových závodech. 
Blišicko má výměru 331 ha, z čehož plod-
ná půda zaujímá 320 ha (301 ha polí, 7,24 
ha luk, 6,26 ha zahrad a 5,50 ha pastvin), 
78.65 ha z celé plochy patří velkostatku ko-

ryčanskému. Půda jest prostředně úrodná, 
ale pro chladnou polohu vínu nesvědčí. 
Proto vinice blišické zanikly.

Podle vesnice této psal se kolem roku 
1322 břeclavský sudí Mikuláš z Blišic.

V polovině 15. stol. Patřila Zichovi Ku-
želu ze Zdravic, r. 1466 připadla pánům 
ze Zástřizl a od nich přejal ji r. 1530 Vilím 
z Víckova, pán Cimburku a Koryčan. Od 
té doby sdílely Blišice osudy s ostatním 
panstvím koryčanským. (Viz. Koryčany!) 
– Ve 14.stol. byly tam dva svobodné dvory 
a tvrz, jež potom do r.1447 zpustla. R. 1686 
obnoveny blišické viničné hory (,,Horka“ 
a ,,Vysoká“), ale vinohrady později zašly.

9. JESTŘABICE, ves vzdálená asi 9 
km na sever od Kyjova, mají 123 domy, 
v nichž přebývají 602 katoličtí obyvate-
lé. (Čechů 596, Němců 6). Osada má tyto 
části: Náves, Horní konec, Dolní konec, 
Chaloupky a Balaberk. Blízké vrchy: Velká 
Ostrá, Malá Ostrá, Kamenný stůl, Lenivá 
hora a Hrádek činí polohu osady, v údolí 
ležící, půvabnou. Usedlíci tamější nosí kroj 
polopanský, mluví slovácky a čerpají výživu 
většinou z rolnictví: menší díl jich chodí do 
Koryčan za prací nádenickou a průmyslo-
vou. Pozemků patří k Jestřabicím  celkem 
832 ha 462 ha polí, 12 luk, 7,40 zahrad, 0,36 
vinic, 18 pastvin, 315 lesů, zbytek je půda 
neplodná). Velkostatek koryčanský má 
z toho 522,5 ha. Poloha území je celkem 

málo chráněná a půda místy chudá. V osa-
dě chová se asi 24 koní, 309 kusů hovězího 
dobytka, 180 vepřů a 29 koz – jest tam farní 
kostel zasvěcený sv. Anně, dvojtřídní škola, 
chudobinec, myslivna a panský dvůr, pošta, 
kontribučenský fond a obvodní lékař jsou v 
Koryčanech, nádraží v blízkých Haluzicích.

17. LESKOVEC (ves) jest položen na 
návrší poblíž Koryčan  asi 13 km severo-
severovýchodně  od Kyjova a má 514 oby-
vatelů, z nichž 3 jsou židé, ostatní katolíci, 
domů jest 91. K obci patří, ale vně osady 
leží panský dvůr (myslivna), Huť (O této 
skelné huti – nyní zrušené-jest více řečeno 
při Koryčanech.) poblíž vesnice Stupavy 
a nedávno založená akciová továrna na 
nábytek. Obyvatelé zaměstnávají se z čás-
ti rolnictvím, z části prací v koryčanských 
průmyslových závodech. Kroj jest tam 
poloměstský a nářečí slovácké. Do kostela 
i do školy chodí se odtamtud do Koryčany, 
kdež jest i pošta, obvodní lékař i četnictvo. 
Územé leskovské má plochu 1036 ha, z če-
hož plodné půdy jest 1020 ha (277 ha polí, 
21 ha luk, 11 ha zahrad, 25 ha pastvin, 686 
ha lesů), velkostatku samému patří 759 ha 
půdy (z toho 684,5 ha lesů).

Leskovec měl osudy tytéž jako Blišice 
a Koryčany, tvořiliť osady tyto od.r. 1530 
společný statek (Viz Koryčany)

Místopis Blišic, Jestřabic, Lískovce  
doslovně přepsal: Ing. Miroslav Máčel, 

starosta

Pokračování z minulého čísla

Rovněž na připomínky pana Daníčka bude 
město reagovat. Na písemný dotaz odpoví 
Ing. Kopecký, Paseka a Ing. Celý. Rovněž na 
sběrný dvůr nemíní pan Daníček reagovat 
a myslí si, že  házet komunální odpad do 
kontejnerů občany města nevychová. Rov-
něž zástupce občanského sdružení Polype-
je  vyslovil dvě myšlenky a to, zda je možné 
rozpočet upravovat rozpočtovými změnami 
v průběhu roku. Druhým dotazem je sku-
tečnost kdo bude žádosti o dotace z EU na 
úřadě dělat. První dotaz zodpověděla paní 
Pluhařová s vysvětlením metodiky provádě-
ní rozpočtových změn. Na druhý dotaz od-
pověděl starosta s tím že zpracování projektů 
pro dotace z EU se provádí operativně. Na 
první místě se je nutné zpracovat technickou 
dokumentaci až po stavební řízení a teprve 
následně se provede výběr pracovníka nebo 
organizace která provede zpracování projek-
tu žádosti o datace z EU.

add 17. Návrh usnesení

Hlasování:
Starosta vyzval předsedu 

návrhové komise přednese-
ním zprávy. Člen  návrhové 
komise pan ing. Jaroslav Kočí  
přečetl   návrh usnesení, kte-
ré zastupitelé jednomyslně 
schválili.

add 18. Závěr
Starosta pan Ing. Mi-

roslav Máčel poděkoval 
všem za účast na dnešním 
zasedání a jednání ve 21:30 
hodin ukončil.

V Koryčanech 
dne 28. 3.2007

„Řidičské průkazy vydané od 1. července 1964 do 31. prosince 1993 
jsou jejich držitelé povinni vyměnit do 31. prosince 2007“

Kterých ŘP se výměna týká?

ŘP vydány v období:
1.7.1964-1986

ŘP vydány v období:
1987-1991

ŘP vydány v období:
1992-1993

Kde si mohu vyměnit svůj ŘP?
- na příslušném pracovišti obecního úřadu obce s rozšířenou
působností nebo magistrátu města na území ČR (dle místa 
trvalého pobytu držitele řidičského průkazu)

Kdy budu mít vystaven nový ŘP?
- lhůta pro převzetí nového ŘP je zpravidla do 15-20 dní

Kolik mě to bude stát?
- výměna ŘP je osvobozena od správního poplatku

- předejdu dlouhému čekání na úřadu (magistrátu)
- budu mít vystaven řidičský průkaz v zákonem stanovené lhůtě

Proč si mám vyměnit ŘP již nyní?

Kde najdu více informací?
- www.mdcr.cz (stránky  Ministerstva dopravy)

odbor dopravně správní a BESIP; oddělení agend řidičů, evidencí a statistik
Ministerstvo dopravy; Nábřeží Ludvíka Svobody 12; 110 15 Praha 1
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Základní škola Koryčany

Kdo si hraje, nezlobí
Letošní školní rok nám přinesl mnoho 

nového, mezi jiným i spoustu zajímavých 
nápadů od pedagogů.

Jedním z nich byl námět na to, jak vy-
užít dlouhých zimních večerů. Myšlenka 
to byla velmi odvážná. Chtěli jsme získat 
rodiče a děti, aby společně v podvečerních 
hodinách ve škole vyráběli z různých ne-
tradičních materiálů předměty s námětem 
zimy a Vánoc.

Po oznámení našeho záměru jsme s 
obavami čekali na odezvu. Byla přece doba 
předvánoční, a to nikdo nemá času nazbyt.

Zájem rodičů a dětí nás mile překva-
pil. Každou středu po dobu 2 měsíců se ve 
3.třídě scházeli rodiče a jejich děti. Pod ve-
dením paní učitelky Mgr. Aleny Kubáčkové 
vytvořili spoustu pěkných věcí.

Maminky a babičky si pochvalovaly, jak 
si odpočinou, jaká je to příjemná relaxace, 
zvlášť v tak hektické době jako jsou listopad 
a prosinec.

No a děti, těm zářily očka radostí, vždyť 
mohly své mamince nebo babičce předvést, 
jak jsou šikovné, a ještě si domů odnášely 
krásná zvířátka, sněhuláky nebo vánoční 
ozdoby.

Hlavní organizátorku, paní učitelku 
Mgr. Alenu Kubáčkovou, teď čeká nelehký 
úkol, příprava druhého kurzu pro rodiče 
a děti, který dostane název - Kdo si hraje, 
nezlobí II – protože rodiče a děti se už těší 
na výrobu krásných věcí s jarní tématikou.

 Marie Horáčková
  řed.školy

Rodiče pomáhají škole
Každá škola má povinnost informovat 

rodiče, o tom, co se uvnitř děje, co všechno 
připravuje pro své žáky, jaké jsou výsledky 
její činnosti apod. 

Velmi dobré je, když se rodiče sami zají-
mají o život školy a přichází se svými nápady 
a připomínkami, jak vylepšit stávající stav.

Ovšem ideální situace nastane, když se 
rodiče přímo zapojí do školního dění.

Moc těší,že mohu napsat o koryčanských 
rodičích, kteří škole různými způsoby po-
máhají.

Začnu hned nedávnou významnou udá-
lostí, jakou byl zápis do 1.třídy. Paní Romana 
Mlejnková pravidelně připravuje s paní uči-
telkou Janou Markovou a panem učitelem 
Romanem Hofrem zápis prváčků. Každý 
rok přicházejí s úplně novým nápadem, jak 
naše budoucí nové žáčky překvapit a potěšit, 
vždyť se jedná o tak významný den, kdy se 
z malých dětí stávají velcí školáci.

Nebo pan Zdeněk Cudrigh nám již ně-
kolikrát vytvořil přímo profesionální doku-
ment z různých akcí školy. Šlo o školní aka-
demie, pěvecké soutěže jako např. Doremi 
nebo Zlatá rolnička. Mezi velmi zdařilé patří 
i dokument z novoročního koncertu v koste-
le sv. Vavřince.

Pan farář Michal Šálek nám na začátku 
ledna umožnil uspořádat pro děti varhan-
ní koncert. Pan učitel Roman Hofr si celý 
program připravil a pak všechny okouzlil 
svým hudebním uměním. Spousta dětí byla 
překvapena, jak krásně zní varhanní hudba. 
Z dokumentu pana Zdeňka Cudrighe přímo 

dýchá slavnostní atmosféra, která v kostele 
panovala.

Nemálo důležitá pro naši školu je i po-
moc rodičů, kteří se rozhodli vést nějaký zá-
jmový kroužek. 

V minulém roce paní Lenka Matouško-
vá s dětmi na 1.stupni vedla výtvarný krou-
žek, paní Stáňa Marková nadchla děti pro 
sportování. Letos je paní Petra Mostovská 
ze Stupavy,  natolik obětavá, že každý týden 
dojíždí do Koryčany a odpoledne s dětmi 
vede rukodělný kroužek. Učí děti vyrábět z 
různých přírodních materiálů pěkné a zají-
mavé věci. 

Rozhodně nepřehlédnutelná pomoc je 
i od rodičů, kteří spolupracují s paní učitel-
kou Kubáčkovou v šachovém kroužku a pra-
videlně vozí děti na regionální nebo okresní 
šachové turnaje. Bylo to již několik volných 
víkendů, které obětovali pan Radek Veselý, 
pan Jaroslav Veselý, paní Kamila Polachová, 
pan Jan Blaha, paní Tamara Švejdová nebo 
manželé Boucníkovi tomuto koníčku.

Někteří rodiče při různých příležitostech 
poskytují naší škole fi nanční dary, abychom 
mohli pro děti organizovat různé akce nebo 
soutěže. K pravidelným přispivatelům patří 
paní Žáčková, paní Hausnerová, paní magis-
tra Chvatíková, paní Celá nebo pan Kočíř.

Za každou pomoc ze strany rodičů jsme 
moc vděční. Proto bych chtěla touto cestou 
všem i těm nejmenovaným, kteří něčím ško-
le přispěli, moc a moc poděkovat, protože 
bez zájmu rodičů a veřejnosti bychom to 
měli mnohem těžší.

Zápis do 1.třídy
Jako každý rok tak i letos jsme první tý-

den v únoru  na naší škole v Koryčanech při-
vítali budoucí prváčky, kteří přišli se svými 
rodiči k zápisu.

Jejich zvědavost z nových prožitků větši-
nou potlačí obavy z toho neznámého. Aby-
chom ta malá, trošku vystrašená očka rozzá-
řili, připravili jsme pro naše budoucí žáčky 
a jejich rodiče překvapení.

U vchodu do školy je přivítala dvě děv-
čata z 8.třídy Eliška Brejšková a Hanka Ko-
vaříková. Každý náš budoucí žáček dostal 
barevnou samolepku se svým jménem. 
Úkolem bylo projít celou školu, prohléd-
nout si všechny třídy a na dveře té nejhezčí 
nalepit samolepku. V prvním patře rodiče 
s dětmi prováděla opět dvě děvčata z 8.tří-
dy Šárka Bubeníková a Evička Rybníkářová. 
Po skončení zápisu jsme samolepky spočítali 

a vyhodnotili, která třída se dětem a jejich 
rodičům nejvíce líbila. A tady je výsledek 
– každá třída měla na dveřích několik barev-
ných samolepek, ale nejvíce u rodičů a dětí 
bodovala 1.A, kde je třídní učitelkou paní 
Ivana Dvouletá. V těsném závěsu za ní byla 
4.A pana učitele Romana Hofra a na tře-
tí příčku v pořadí se vyšplhala  5.třída paní 
učitelky Věry Křivánkové.

Poté na děti čekal klasický zápis, což je 
povídání, určování barev, poznávání čísel 
nebo přednášení básniček.

Všechno chce svůj čas, a tak čekání na 
tuto část zápisu byla poněkud delší. Moc mě 
těší, že rodiče s klidem a pochopením brali 
toto čekání, protože v tomto případě se na 
děti nemůže spěchat, aby měly čas si všech-
no dobře rozmyslet a pocítit, že jsou to právě 
ony, kdo je v tuto chvíli nejdůležitější.

Na úplný závěr zápisu čekaly na nové 
prváčky děti ze 4.třídy a odvedly své nové 
spolužáky do tělocvičny, která se pro ten-
to den změnila na dopravní hřiště. Tady si 
mohli vybrat dopravní prostředek, kterým 
projeli připravenou trať s mnoha dopravní-
mi značkami,  nechyběl zde ani přechod pro 
chodce.

Všichni projeli bez nehody, v cíli je čekal 
balíček s překvapením, odznak za odvahu, 
omalovánka a samozřejmě sladká odměna.

Nad vším dohlížela paní Romana Mlejn-
ková s „pravou policistkou“, kterou bezvadně 
zahrála Ivetka Janováčová z 5.třídy. 

Věřím, že si děti z letošního zápisu od-
nesly nejen plno zážitků, ale především to 
nejdůležitější, že je škola zajímavá a oni se 
sem budou těšit.

 Marie Horáčková,  řed.školy
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Škola a šachy
Letos jsme na 1.stupni naší školy pro 

děti otevřeli nový zájmový kroužek – ša-
chy. S nápadem přišla paní učitelka Alena 
Kubáčková. Nejdříve pouze pro 3. třídu, 
kde je třídní učitelkou, ale protože zájem 
mezi dětmi byl velký, rozhodla se rozšířit 
tento kroužek pro děti celého 1. stupně. 

V kroužku děti trénují pravidelně kaž-
dý týden, paní učitelce při tom pomáhají 

i rodiče. Přesto, že jsme teprve v letošním 
školním roce začali, už se naši šachisté zú-
častnili několika turnajů na různých mís-
tech Zlínského a Jihomoravského kraje.

V listopadu to byl šachový turnaj 
v Brankovicích – O brankovského krále, 
v prosinci v Osvětimanech – Grand prix 
Zlínského kraje, Moravský pohár v Kro-
měříži a na konec v lednu Moravský pohár 

družstev v Boršicích. A samozřejmě bu-
dou následovat další. Prozatím naši borci 
nijak významně nebodovali, ale všechno 
má svůj čas a já věřím, že skutečné medai-
le na naše šachisty teprve čekají. Rozhod-
ně jim všichni držíme palce, aby neztratili 
chuť a elán do této královské hry.

Marie Horáčková
řed.školy

Tvorba našich mladých spisovatelů
Miminko                                                          Můj pejsek
Máme doma miminko                                   Můj pejsek v barevném kožíšku,
a to pláče malinko.                                          první skáče z pelíšku. 
Když se na něj povídá,                                    Posadí se u vrat
tak se pěkně usmívá.                                       a čeká, co dostane napapat.

A když pláče, to má hlad,                               Potom si jde na své místo hrát,
tak mu dáme napapat.                                 na trávníku proběhat,  
Po sklenici sunaru                                             na sluníčko vyhřívat
bude spinkat v kočáru.                                     a trochu se prospinkat.
                     Kristýma Němcová, 3.tř                                          Denis Matoušek, 3.tř.

Vánoční                                                             Vánoční myšička
Na Vánoce bílý sníh,                                         Byla jedna myšička,
jedeme si na saních.                                          chtěla kousek sýrečka.
Jedeme si z kopečku,                                         Před její krásný domeček   
za cinkání zvonečku.                                         spadl vánoční stromeček.
Ježíškovi jmelí                                                   Myška myslí, myslí,
a dopis s tím, co bychom chtěli.                      ale nic nevymyslí. 
Poslouchejte, kdo má ucho,                             Náhle se však zázrak stal,
i ty vzadu neposlucho.                                      ze stromku sýr opadal.
Dárků bude dost,                                                Myška k sýru běžela,
všem dětem pro radost.                                     ale pak zjistila, že je to jen ozdoba.
Sáňky, boty,šaty nové,                                                                        Ondřej Švejda, 3.tř.
pěkné knížky pohádkové.                     
Děkujem ti, Ježíšku,
za tu spoustu balíčků.
                             Petra Daníčková, 3.tř.       

Pohádka o papillonovi.
Byla jednou jedna psí maminka a té se 

narodila tři papilloní štěnátka. A já jsem si 
zrovna takového pejska přála. Našli jsme 
v časopise inzerát a zavolali.Řekli nám, že 
jsou ještě dva volní. Jeden kluk a jedna hol-
ka. Hned jsme se tam rozjeli. Vybrala jsem 
si černobílou fenku. Zaplatili jsme, vzali 
štěňátko a jeli domů. Pojmenovali jsme ji 
Nelinka. A pak jí trochu narostly uši. Ráda 
rozmotávala klubíčka, až se do nich úplně 
zamotala. Taky mě tahala za vlasy. Vozila 
jsem ji v kočárku. Až byla větší, tak jsem 
ji začala vozit v golfáči. A teď má tři roky 
a celý den spí v kanceláři na židli. Teď bych 
si přála štěnátka od Nelinky. Byli jsme za 
ženichem Míšou, ale Nelinka ho nechtěla. 
Tak se svatba nekonala a my jsme bez ště-
ňátek.

Zazvonil zvonec a pohádky je konec.
Hana Hausnerová, 3.tř.

Dva kohouti na jednom dvoře
Dva kohouti se narodili na jednom 

dvoře. Odmalička se čepýřili, roztahovali 
křidélka a zkoušeli proti sobě sílu svých 
zobáků. Když dorostli do dospělosti a měli 
kolem sebe houf slepic, bylo jasné, že jeden 
dvůr je pro dva kohouty moc malý. Drobné 
strkanice už jim nestačily. Všechno musela 
rozhodnout velká bitva. Peří při ní lítalo, 
ostruhy řinčely, i kapka krve ukápla. Na-
konec na dvoře jen jeden vítěz a poražený, 
který okamžitě zalezl pod lavici. A vítěz??? 
Tomu ovšem nestačil obdiv všech slepic na 
dvorku. Musel vyletět na střechu a slepi-
cím ve vsi vykokrhal svou slávu a tím při-
volal i letícího orla. Orel se tiše snesl z nebe 
a chlubícího se kohouta odnesl do dáli.

Radek Veselý, 3.tř.

Můj prázdninový zážitek
Velmi ráda chodím na výlety. Chodíme do lesa nebo se jedeme podívat na nějaký hrad 

nebo zámek. Už jsem byla na zámku Červená Lhota, na Hluboké, v Jindřichově Hradci, ve Vra-
nově nad Dyjí, v zámku v Kroměříži, na hradě Strečno, na rozhledně na Brdu a na Cimburku.

O prázdninách jsem se s kamarádem Tádíkem a babičkou Boženkou vypravila na 
hrad Buchlov. A o tom vám budu vyprávět. Jednou ráno nám maminka sbalila batoh a šli 
jsme na autobus. Jede se směrem na Uherské Hradiště. Pod hradem jsme vystoupili a cestu 
na hrad jsme museli šlapat pěšky. Je to moc pěkná procházka, jde se do kopce kaštanovou 
alejí a pak ještě kus po silnici, všude je krásný pohled na lesy. Pod hradem chovají koně, 
můžete se i svézt. U parkoviště jsme snědli svačinu, ještě nás čekalo vyšlapat kopec a už jsme 
vcházeli branou do hradu. Koupili jsme si vstupenky, přešli jsme padací most a těšili jsme 
se na prohlídku. Paní průvodkyně nám vyprávěla zajímavé příběhy o životě hradních pánů. 
Prohlíželi jsme si různé místnosti, zařízení hradní kuchyně, jídelnu, knihovnu a obrazy. Když 
se blížil konec prohlídky, vešli jsme do místnosti, kde byly různé zbraně, ležela tam mumie 
a průvodkyně vyprávěla příběh o bílé paní. Všichni napjatě poslouchali. Do ticha upustila 
velký svazek klíčů na kamennou podlahu. Všichni se hrozně lekli, jen babička se smála, pro-
tože to znala.Tak až se tam vypravíte, dejte si pozor. Prohlídka se nám moc líbila. Na nádvoří 
jsme poobědvali a vypravili se na lesní cestu na vedlejší kopec, kde stojí kaple svaté Barbory. 
Ta je i hrobkou majitelů Buchlova.  Výlet se nám moc líbil. Už jsem se těšila, jak budu ma-
mince vyprávět všechny zážitky.                                                      Katka Králíková, 3.tř.

-
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Hasičské informace
Je dobrým zvykem informovat  Vás 

občany našeho města o dění ve sboru dob-
rovolných hasičů. Tak tomu bude bývat 
pravidelně každého čtvrt roku v našem“ 
Koryčanském zpravodaji“. 

Uplynulý rok 2006 byl hodnocen na 
Výroční Valné hromadě našeho sboru, kte-
rá se konala 28. prosince ve čtvrtek v nově 
upravené zasedací místnosti na hasičské 
zbrojnici. Mezi hosty byli přítomni zastupi-
telé našeho města v čele s panem starostou 
ing. Máčelem, starosta okresního sdružení  
hasičů br. Zdeněk Janásek a zástupci sbo-
rů ze Snovídek, Blišic, Lískovce, Koryny a 
Střílek. Hodnotící zpráva vyzněla objektiv-
ně a náš sbor a členové sklidili poděkování 
a uznání za  celoroční činnost. Zvláště velké 
poděkování patří těm kteří mají na starost 
mládež a pak těm, kteří se aktivně zapojili 
do činnosti ve sboru. Na vystoupení jednot-
livých delegátů v diskusi bylo znát, že si váží 
činnosti našeho sboru. Na závěr pak byli 
oceněni někteří naši členové čestným uzná-
ním za práci kterou pro náš sbor udělali. 
S potěšením jsme přijali do našeho sboru 
sestru Marii Věžníkovou a sestru Martinu 
Kytlicivou. Mezi muže pak Marka Šticu. 
K dnešnímu dni má náš sbor 23 mužů, 8 
žen, 3 dorostence, 19 mladých hasičů a 4 
děti v přípravce. Celkový stav naší základny  
je  57 členů.

V měsíci prosinci jsme se zúčastnili Vý-
ročních  schůzí  ve Střílkách, Snovídkách
a v Koryně- Koryčany. Nový rok 2007 za-
čal zdánlivě v poklidném tempu.  Probíhají  
další hodnotící valné hromady jednotlivých 
sborů z okolí Koryčan  kterých se účastní-
me. 6. ledna Výroční valné hromada SDH 
– Liskovec. V neděli 7. ledna odjíždíme do 
Nemotic kde jsme poprvé pozváni a kde 
se dozvídáme že v Mouchnicích obnovu-
jí činnost hasiči, takže jim přejeme hodně 
úspěchů. 12. ledna pak je Valná hromada 
SDH v Blišicích, . Šňůra těchto schůzí končí 
20. ledna v sobotu dopoledne u sboru dob-
rovolných hasičů v Jestřabicích. Tyto schů-
ze převážně kladně hodnotili svoji  činnost. 
Je možné že se vyskytly některé  nedostatky 
ale vzhledem k tomu, že  všichni členové 
dělají tuto činnost zdarma a obětují svůj 

volný čas jsou  zanedbatelné.
Pro náš sbor začal rok 2007  Represen-

tačním plesem hasičů, který se konal 20. 
ledna  v prostorách KD- Koryna. Tento ples 
také zaštítil MěÚ Koryčany protože letošní 
rok naše město slaví 40 let povýšení Kory-
čan na město. Tento ples se jak po společen-
ské tak po kulturní stránce vydařil. Proto je 
na místě poděkovat Všem, kteří přispěli k 
hladkému průběhu této akce. Městskému 
úřadu, který nás fi nančně podpořil  a dále 
Všem sponzorům, kteří nám přispěli věc-
nými dary do tomboly..

Naše poděkování patří také Všem 
občanům, kteří nás jakýmkoliv způso-
bem podpořili. Poděkování patří i čle-
nům sboru, kteří svým aktivním pří-
stupem  přispěli ke zdárnému průběhu.                                                                                            
V letošním roce již proběhly  první členské 
schůze, kde jsme diskutovali  o plánech na 
letošní rok.              

5. února vyjíždíme v poledních hodi-
nách k požárů propan butanové láhve. Na 
místě byla již zásahová jednotka se závody 
Koryna, která měla tento požár pod kont-
rolou. Zde bychom poděkovali p. Novákovi 
za včasnou reakci kdy vnikl do obytné části 
domu a hořící láhev vyhodil oknem a tak 
zabránil škodě, která mohla vzniknout. Pan 
Novák je členem SDH – Koryna a nyní je  
již v důchodě. 10. února se mladí hasiči 
účastní první soutěže v letošním roce a to“ 
Branného závodu“ v Trávníku u Kroměříže. 
I tady se ukázala nezkušenost našich mla-
dých hasičů, kteří skončili na konci startov-
ního pole. Přesto je ale nutno podotknout, 
že v některých disciplinách se pohybovali na 
čele startovního pole. Přesto vše je to příslib 
do budoucna, že výkonnost půjde na horu. 
18. února se konala výroční valná hroma-
da okrsku – Koryčany na požární zbrojnici. 
Mezi hosty jsme přivítali zástupce města 
starostu pana. ing. Máčela dále pak delegáta 
okresního sdružení hasičů bratra Josefa Ra-
clavského a zástupce okrsku Střílky. Schůzi 
zahájil a vedl br. Jan Sukop. Hodnotící zprá-
vu pak přednesl starosta okrsku br. Josef Še-
beček . Lze říci, že práce na okrsku se daří 
i když některé nedostatky přetrvávají. I tady 
se jeví jako dobrý předpoklad chuť a aktivní 

přístup tyto nedostatky odstranit. Následo-
vala diskuse kde byl navržen plán činnosti 
na rok 2007. .

Ve čtvrtek 1. března se náš sbor účast-
ní posledního rozloučení s členem Sboru 
dobrovolných hasičů Jestřabice s bratrem 
Zdeňkem Matulou. Tohoto rozloučení se 
zúčastnili  i zástupci SDH Lískovec.

V sobotu 3. března pořádáme další akci 
a to „DĚTSKÝ MAŠKARNÍ KARNEVAL“. 
Byli jsme mile překvapeni velkou účastí 
dětí a jejich rodičů. Děkujeme touto cestou 
přátelům z Mouchnic, kteří tento karneval 
zpestřili televizními postavičkami TELE-
TABIS. Bylo připraveno mnoho cen a slad-
kostí, takže děti si přišly na své . Odměnou 
pro nás byly rozzářené oči našich nejmen-
ších a spokojenost rodičů. Děkujeme také 
sponzorům za dary do tombole a hlavně 
děkujeme paní Marcele Pliskové, která nám  
pomohla uspořádat tento karneval.

Poděkování patří také členům sboru, 
kteří odvedli velký kus práce ke zdárnému 
průběhu tohoto karnevalu.

Na závěr Vás ještě seznámíme s akce-
mi, které plánujeme na toto pololetí

- 28.dubna – účast na celonárodní 
pouti hasičů na sv. Hostýně

- 19. května okresní kolo hry PLA-
MEN pro mladé hasiče v Prusinovicích

- okrsková soutěž pro muže v Kory-
čanech – termín bude upřesněn

- 9. června – účast na oslavách zalo-
žení SDHP- Koryna  Koryčany

- 10. června soutěž mladých hasičů 
ve štafetách o POHÁR STAROSTY SDH 
KORYČANY- město

- v měsíci červnu také provedeme 
sběr kovového odpadu. Tento výtěžek bu-
deme věnovat na dokončení společenské 
místnosti na hasičské zbrojnici

I v dalších číslech Koryčanského zpra-
vodaje se budeme snažit informovat Vás 
o naši činnosti. Děkujeme Vám za Vaši pří-
zeň a podporu  Sboru dobrovolných hasičů 
v Koryčanech.

Za SDH Koryčany –město
Ketler Josef 

Stolní tenis
Salesiánské hnutí mládeže Klubu Koryčany hledá spolupracovníky a další hráče

Po dvouleté přestávce se opět v Koryča-
nech hraje okresní žákovská liga, někdy též 
nazývaná okresní přebor žáků, ve stolním 
tenise. Soutěže se účastní 8 družstev z okre-

su Kroměříž od Osíčka po Koryčany. Naši 
reprezentanti na začátku sezony hráli ping-
pong na solidní rekreační úrovni a v prvních 
zápasech proti daleko zkušenějším hráčům 

mnohdy krajské úrovně vůbec nebodovali, 
čemuž odpovídá i naše současné umístění 
na posledním místě tabulky. Vyrovnaný vý-
voj posledních utkání s favority soutěže však 
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Kulturní akce 1.4. – 30.6. 2007

Hrad Cimburk
- Koncert - setkání malých pivovarů, cimbálová muzika, večerní promítání     5. května 2007, ve 14:00 hod. 
- Filipojakubská noc – alternativní muzika      26. května 2007, od 14:00 hod. 
- Dětský den řemesla, atrakce pro děti, dobývání hradu       2. června 2007, od 14:00 hod. 
- Divadelní a šermířský den – vystoupí Taranis, Poustevníci a další.      7. července 2007, od 14:00 hod. 
   Součástí akce bude křest  knihy Páni z Holštějna – tento rodo počátkem 15.století 
   Cimburk vlastnil. Knihu bude možné se slevou zakoupit přímo na místě     
- Den múz – tradiční presentace uměleckořemeslných dílen s doprovodným programem 11. srpna 2007, od 14:00 hod.

Hipocentrum

XIV. WESTERNOVÝ DEN
HIPOCENTRUM KORYČANY POŘÁDÁ POD ZÁŠTITOU NADACE SIWI-MANŽELŮ ŽÁRSKÝCH

XIV. WESTERNOVÝ DEN

KORYČANY 5.5. 2007 od 10 ,00
Uvidíte všechny westernové disciplíny a ještě něco navíc: 

ZÁVOD KOLEM BARELŮ, RYCHLOSTNÍ SOUTĚŽE, LASOVÁNÍ na koni, PRÁCE S BIČEM, REINING, TRAIL, 
SKÁKÁNÍ PŘES OHEŇ a další zajímavosti , STÁNKY, SUVENÝRY, OBČERSTVENÍ , VOŽENÍ DĚTÍ na koni

večer countrybál ve sklípku 
SLOSOVATENÉ VSTUPENKY 

O POBYT ZDARMA

Kam zmizel „zelený kříž“?
Občané, turisté, nebo příležitostní chodci na svých procházkách zaregistrovali, že „zelený kříž“ při cestě na pravém břehu (ve smě-

ru vodního toku) přehrady není na svém místě. Důvod je jednoduchý. Jeho stav byl natolik špatný, že byla nutná jeho rekonstrukce. 
Toho se iniciativně chopil vlastník lesů, Lesy ČR, s.p., který vzal tuto památku do svého majetku a vzal na sebe i jeho rekonstrukci. 
Takže, kříž nebyl nikým zničen, ani odcizen, ale po rekonstrukci se opět vrátí na své místo. Uvažuje se rovněž o lepší úpravě bezpro-
středního okolí kříže.                                                                                                                                                                        MěÚ Koryčany

naznačuje, že se naši žáci dokázali v jediné 
sezóně značně zlepšit a na posledním místě 
rozhodně nezůstanou.

Řada našich hráčů překročí v příští sezó-
ně věk 15 let a nebude moci hrát v kategorii 
žáků. Proto chceme navíc přihlásit nejméně 
jedno družstvo do okresního přeboru mužů. 
Dorost a ženy nemají na okrese Kroměříž 
samostatnou soutěž. Máme však akutní ne-
dostatek řidičů s vlastním autem, kteří by 
družstvo dopravovali na místo utkání v rám-
ci okresu, současně by mohli za muže i hrát. 
Řidiči samozřejmě proplácíme náklady na 

provoz auta.  Počet družstev, které v příštím 
roce přihlásíme do okresních soutěží závisí 
především na počtu ochotných řidičů. 

Chcete-li se Vy nebo Vaše děti zapojit do 
našich aktivit ve stolním tenise, ať už jako ři-
dič či hráč, přijďte do naší herny na Náměstí 
v přístavku u fary - Cyrilce. Máme trénink 
každý pátek s výjimkou prázdnin od 14.00 
do 15.30 hod.  Nebo volejte 777628883 Pavel 
Selucký.

Kromě okresní žákovské ligy se naši 
hráči zúčastňují i republikových bodova-
cích turnajů a přeboru Salesiánského hnutí 

mládeže, které se hrají 
jako kvalifi kace na me-
zinárodní salesiánské 
hry. Na mezinárodní 
salesiánké hry se již v 
minulosti naši členové 
z Koryčan kvalifi kovali. 

V letošním roce 
připravilo Salesiánské 
hnutí mládeže pro mi-
lovníky stolního tenisu 
i soutěže čtyřčlenných  
družstev a „letní tábor“ 
s ping-pongem. Aktivní 

účast na těchto akcích je omezena pouze vě-
kem do 26 let. 

Za ping-pong Salesiánského hnutí 
mládeže Klubu Koryčany Pavel Selucký

Náměty k článku zasílejte na email: shm.
korycany@quick.cz
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Přehled obyvatelstva

Počet narozených v letech 1994 - 2006 Počet zemřelých v letech 1994 - 2006

Přírůstky/úbytky 2004 - 2006
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Souhrné roční srážky v letech 1997 - 2006

Přehled dešťových srážek
Přehled dešťových srážek v jednotlivých měsících roku v mm v letech 1997 - 2006
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Ještě jednou o přírodě
S velkým zájmem jsme si přečetli člá-

nek z minulého zpravodaje „Vše, co je 
podle přírody, je hodno úcty.“ Vysoce 
hodnotíme úsilí skupiny ochránců příro-
dy, kteří svojí činností významně přírodě 
pomáhají.

Když se nad touto činností zamyslíme, 
přijdeme k závěru, že pomoc přírodě ne-
musí pocházet jen od určité skupiny lidí, 
ale že téměř každý z nás může přispět svou 
„troškou do mlýna.“

V lednu zasedali vědci z celého světa ve 
Francii a shodli se na názoru, že za globální 
oteplování naší planety může člověk. Lidé 
svojí mnohdy neuváženou činností způso-
bují celou řadu i jiných problémů, kterými 
trpí příroda a samozřejmě i člověk.

Měli bychom mít na paměti že naši 
planetu jsme nezdědili po svých předcích, 
ale vypůjčili jsme si ji od  našich dětí. Měli 
bychom s ní tedy zacházet tak, abychom ji 
našim dětem mohli vrátit v použitelném 

stavu. Třeba tak, že ve svém běžném kaž-
dodenním životě se budeme snažit přírodě 
neškodit, ale pomáhat.

V devadesátých letech minulého stole-
tí se zrodila u jedné české fi rmy myšlenka 
založit Projekt srdce-Club 21. 

Projekt srdce je dokonalá rovnováha 
mezi

- pomocí přírodě
- pomocí lidem
- pomocí sobě.
Cílem tohoto projektu je naučit co nej-

více rodin používat ekologicky šetrné vý-
robky ze tří logicky propojených oblastí:

1. mýt nádobí, uklízet a prát biologic-
ky snadno rozložitelnými přípravky,

2. ošetřovat svoje tělo přípravky vy-
robenými na přírodní bázi,

3. upevňovat svoje zdraví přírodními 
potravinovými doplňky.

Naše domácnost je do tohoto projektu 
zapojena již 10.rok. Používáme prostředky, 

které nejsou vyrobeny z ropných produk-
tů, neobsahují fosfáty a zeolity a jsou velmi 
šetrné k člověku i k přírodě. Byli bychom 
rádi, kdyby tento článek oslovil i další ro-
diny a jednotlivce, aby se rozhodli udělat 
něco pro přírodu i pro sebe.

Planeta není na jedno použití!
Za sto let nebude důležité, jak velký 

jsme měli dům, kolik peněz jsme měli 
na kontě, ale co jsme udělali pro své děti 
a příští generace.

Děkuji, že mi pomáháš čistit vodu.
 Naše domácnost se nepodílí na znečis-

ťování našich vod.                            
Drahomíra a Jaroslav Šohajovi

             Koryčany

Dotace a Granty
MR01-07 - Podprogram pro volnoča-

sové aktivity dětí a mládeže v DDM a SVČ 
zřizovaných obcemi ve Zlínském kraji

Pro koho: Střediska volného času 
(středisko volného času, dům dětí a mlá-
deže) ve smyslu ustanovení § 111 zákona 
č.561/2004 Sb., školského zákona, zřízená 
obcí na území Zlínského kraje a zařazená 
v rejstříku škol a školských zařízení

Dotační titul: Programový fond Zlín-
ského kraje

Příjem žádostí: do 6. 4. 2007
Kontaktní osoba: Mgr. Jiří Štěpán (tel. 

577043745)

Fond mládeže a sportu Zlínského 
kraje

Pro koho: právnická nebo fyzická oso-
ba aktivně působící v oblasti mládeže, tělo-
výchovy a sportu

Dotační titul: Fond mládeže a sportu 
Zlínského kraje

Příjem žádostí: do 7. 5. 2007 (akce v II. 
a III. čtvrtletí)

Kontaktní osoba: Ing. Tomáš Duda 
(tel. 577043748) 

IV. Moravské naft ové doly, a.s. vyhla-
šují IV. ročník grantového sponzoringu 
Energie z přírody v oblasti sportu, volného 
času, ekologie, školství a kultury

Výběrového řízení se mohou zúčast-
nit:

Obce, občanská sdružení a právnické 
osoby mající vztah k lokalitám, v nichž se 
nachází některá z pracovišť MND, nebo se 
nacházejí v zájmových územích MND, či 
mají k těmto územím vztah.

Oblasti grantového sponzoringu:
Projekty z oblasti sportu, volného času, 

ekologie, školství a kultury. Např. dětská 
a mládežnická hřiště (úpravy, rekonstruk-
ce, renovace, vybudování), oddychová 
prostranství, dětské koutky, zřizování no-
vých zelených prostranství, realizace nebo 
rekonstrukce cyklistických a pěších stezek, 
v oblasti ekologie, školství a kultury se 
jedná o realizaci projektů zaměřených na 

práci s dětmi a mládeží (sportovní nebo 
kulturní akce, dny dětí atd.). 

Financování grantů:
Minimální výše fi nanční podpory 

jednoho projektu činí 50 tis. Kč, maxi-
mální pak 500 tis. Kč. MND v roce 2007 
rozdělí celkem 5 mil. Kč. Na poskytnutí 
grantu není právní nárok. MND je v prů-
běhu roku 2007 oprávněno přehodnotit 
maximální výši rozdělované částky podle 
svého rozhodnutí. Podmínkou při přidě-
lení grantu ze strany společnosti je jasné 
prokázání vlastních prostředků žádajícího 
subjektu na realizaci příslušného projektu, 
a to ve výši 50 % z celkové hodnoty akce 
(projektu).

Termín pro podání žádostí:
Od 1. března do 30.dubna 2007 (roz-

hoduje datum poštovního razítka).
O udělení grantových příspěvků roz-

hodne grantová komise do 31. května 
2007. 

Hrad Cimburk a nadcházející stavební sezona
Letošní zima byla neuvěřitelně mírná, 

a tak bylo v jistých dílčích pracech možno 
chystat nadcházející stavební sezonu. Nejen, 
že se podařilo ušetřit mnoho paliva a při-
pravit i zásoby na zimu příští, ale podařilo 
se připravit a opracovat cca 20 m3 lícového 

a klenebného kamenní, které bude nutné 
pro dokončení sanace šíjové hradby. Sklepe-
ní pod šíjovou hradbou bylo po celou zimu 
přístupné pro veřejnost. To se změní již od 
1. dubna, kdy se opět rozběhnou přípravné 
práce – stavba lešení, dokončení ramenátů 

klenebního systému – sklepení tak bude 
uzavřenu nejméně do začátku července. 
A to především z toho důvodu, že od svaté-
ho Jíří (24. dubna)se zde rozběhnou zednic-
ké práce, které by měly defi nitivně vyřešit 
statiku jedné z nejstarších částí hradu.
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Po vyzdění kleneb a vyplnění kaverny 
vzniklé po odtržení skalního bloku bude 
i samotná šíjová hradba osazena po celé 
délce kovaným zábradlím a vznikne zde 
vyhlídka na panaroma Chřibů do doby než 
bude zpřístupněna Strážná věž. Předpoklá-
dané zpřístupnění Strážné věže lze očekávat 
až po  odstranění dalších statických poruch 
v hradním jádru, tedy cca za 3 roky.

Další práce budou pokračovat v hrad-
ním paláci bude to: statické zajištění vý-
chodní obvodové palácové zdi, dokončení 
statického zajištění jižní obvodové palá-
cové zdi. Tyto akce budou z 54 % hrazeny 
z Fondu pro záchranu architektonického 
dědictví MK, ze kterého o.s. Polypeje zís-
kalo 500 000,- Kč zbylých 46% bude hra-
zeno z vlastních zdrojů Polypejí případně 
sponzorských darů..

Zároveň by měl být realizován zá-
chranný archeologický průzkum v prosto-
rách prvního nádvoří. Jeho uskutečnění je 
podmínkou pro získání představy o ko-
nečné úpravě nádvoří. Je uvažováno např. 

s obnovou kamenného schodiště z nádvoří 
do paláce či s odhalením pozůstatků další 
věže u I .brány.

Na archeologickém průzkumu se bu-
dou v průběhu prázdnin podílet také dob-
rovolníci ze zahraničí. Letos jsou plánová-
ny dva třítýdenní turnusy. Na každý z nich 
přijede 15 dobrovolníků z celého světa. 
V minulých letech se účastníci rekrutova-
li i z velmi exotických a vzdálených zemí 
(Japonsko, Korea, Kanada apod.) Mnozí 
z těchto dobrovolníků se na Cimburk a do 
Koryčan vrací anebo do těchto končin po-
sílají své přátele na výlet. To se projevuje 
i ve statice návštěvnosti – zahraniční ná-
vštěvníci dříve tvořili sotva 1% obdivova-
telů Cimburských a Chřibských krás dnes 
je to již okolo 5%.

Je pravděpodobné, že konečný objem 
prací bude vyšší, ale vše závisí na dostatku 

fi nančních prostředků. Konečný rozpočet 
bude sestaven až po obdržení výsledků 
z různých žádostí o podporu na statické 
zajištění hradu.

Pro zajištění většího množství pro-
středků chystá o.s. Polypeje veřejnou sbír-
ku, která by měla být podpořena i DMS 
a také Klub přátel hradu Cimburk. Ten 
by sdružoval všechny zájemce, fi lantropy, 
sponzory a dobrovolníky ochotné pravi-
delně přispívat na záchranu hradu Cim-
burk.

Všechny občany Koryčan zveme k vý-
letu do Chřibů a k návštěvě Cimburku, 
kde budou moci v průběhu letních prázd-
nin, po prokázání své příslušnosti k měs-
tu uplatnit poloviční slevu na vstupné do 
hradního areálu.

Bc. Filip Manoušek
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